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Svenska
Golfférbundet

Juridiska Namnden

BESLUT

meddelat av Juridiska Namnden den 24 augusti 2020 i 6verklagat drende enligt 14 kap.
Riksidrottsforbundets (RF) stadgar (dnr 3-2020-14)

KLAGANDE JH, medlem i XGK

MOTPART CA, medlem i ZGK

SAKEN Fraga om asidoséattande av sdkerhet vid golfspel
OVERKLAGAT Skanes Golfférbunds beslut den 9 juni 2020, se bilaga
BESLUT

Bakgrund

CA spelade den DD MM 2019 en séllskapsrunda pa YGK tillsammans med en medspelare.
JH spelade i bollen framfor tillsammans med tva medspelare. Efter en incident pa det
fjortonde halet (ett par 5 hal som méter ca 460 meter fran gul tee) gjorde JH en anmélan
mot CA for farligt spel. Anmélan kom in till Skénes Golfférbunds (golfdistriktsférbundet)
den 7 augusti 2019.
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[ anmalan gjorde JH sammanfattningsvis gillande att nir han pa det fjortonde hélet hade
gjort sig redo for att spela in mot green sa landade CAs utslag pa samma hal bakom honom
och fortsatte forbi med bara ett par meter tillgodo. Ingen hade skrikit fore. Han befann sig

centralt pa fairway.

CA bestred att han hade gjort sig skyldig till farligt spel. Vid utslaget hade han med kikare
matt avstandet till framférvarande boll till 245 meter. Han gjorde beddmningen att han
inte skulle kunna né dit och slog darfor ut. Slaget landade l&ngt bakom JH och dennes

medspelare.

I det 6verklagade beslutet lamnade golfdistriktsférbundet anmalan utan bifall.
Golfdistriktsférbundet ansag att JH hade befunnit sig i den s.k. riskzonen for att kunna
traffas av ett utslag fran tee, beroende bl.a. pa hur langt bakomvarande spelare slar. Med
hénsyn till de beviskrav som finns i bestraffningsdrenden kunde det enligt golfdistrikts-
forbundet emellertid inte sdkerstéllas var CAs utslag landat. Det kunde darfor inte heller
anses utrett att CA forfarit oaktsamt nér han slog ut. Golfdistriktsforbundet ldmnade

darfér anmaélan utan bifall.

Yrkanden m.m.

JH har éverklagat golfdistriktsforbundets beslut och yrkat att anmaélan ska bifallas. Han
har till stod for yrkandet sammanfattningsvis anfért att han och hans medspelare haft
mycket battre forutsattningar att bedéma var det aktuella utslaget landat &n CA och att
deras uppgifter darfor ska laggas till grund f6r bedémningen av drendet.

CA har motsatt sig att beslutet dndras.

Juridiska Namnden har avgjort drendet pa handlingarna efter att parterna beretts tillfélle

att slutfora sin talan.
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Skal for beslutet
Rittsliga utgangspunkter

Enligt 14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar kan medlem i en idrottsférening bestraffas for att ha
brutit mot ett specialférbunds, ett specialdistriktsférbunds eller en annan tavlings
arrangors tavlingsregler. Vid spel pa en golfbana géller Regler for golfspel antagna av The
Royal and Ancient Golf Club of St Andrews (R&A), The United States Golf Association
(USGA) och Svenska Golfférbundet (SGF). Dessa regler ar sadana tavlingsregler som avses

114 kap. 2 8§ 14 RF:s stadgar.

Avregel 1.2 a) i R&A:s och USGA:s Regler for golfspel fran januari 2019 framgér bl.a.
att en golfspelare ska vara hdnsynsfull mot andra och varna om andras sékerhet. Det
innebdr att en golfspelare, innan han eller hon slér ett slag, ska forsékra sig om att
ingen befinner sig inom ett omrade dar det finns risk for att traffas av bollen (den s.k.

riskzonen).

For bestraffning krévs att den anmélde spelaren har handlat uppséatligen (med avsikt)
eller varit oaktsam. Rena olyckshéndelser kan inte bli foremal fér bestraffning. For att
nagon ska bestraffas kravs att anmalaren kan styrka det som pastés i anmalan. Bevis-
kravet ar detsamma som i brottmal i domstol. Det kréavs alltsa att det &r stéllt utom rimligt
tvivel att den anmélde har begatt den anmalda forseelsen. Nér ord star mot ord racker det
inte med att anmalaren &r mer trovardig for att beviskravet ska vara uppfyllt. Det kréavs

i stéllet att anmaélarens uppgifter vinner stdd i vittnesmal och 6vrig utredning eller att

den anméldes uppgifter &r s osannolika att de kan ld&mnas utan avseende.
Juridiska Ndmndens bedé6mning

Juridiska Namnden noterar inledningsvis att golfdistriktférbundet i sitt beslut felaktigt

angett att den pastadda forseelsen ska ha dgt rum den 7juli 2019. Av anmélan samt av
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forbundets drendeblad framgar emellertid att den aktuella rundan spelats den 17 juli
2019. Utredningen i drendet hos Juridiska Namnden &r i allt vasentligt densamma som

vid golfdistriktsférbundet.

Pa satt som golfdistriktsférbundet funnit framgar av utredningen att JH och hans tva
medspelare OP och FL péa det fjortonde halets fairway befunnit sig i riskzonen for att
traffas av ett utslag fran gul tee fran en férhallandevis langtslédende spelare. CA har inte
heller pastatt att han under normala foérhallanden inte kan slé s lngt som ca 240 meter.
Nér det sedan géller fragan om var CAs utslag landat gar JH och CAs uppgifter isér. JH har
isin redogorelse for det intraffade uppgett att bollen landat ett par meter bakom honom
och hans medspelare och sedan rullat f6rbi dem med ett tjugotal meter. Hans uppgifter
far ett tydligt stod av de redogorelser 6ver handelseférloppet som ldmnats av hans
medspelare. Det saknas skal att ifrdgasatta deras iakttagelser. Lat vara att deras, och

JHs, uppgifter om hur néra bollen slagit ned bakom dem maste bedomas med forsiktighet
eftersom deras huvudsakliga uppmérksamhet far f6rmodas ha varit riktad i halets

spelriktning.

Nagot skal for JH eller hans medspelare att medvetet ldmna ogrundade och helt felaktiga
uppgifter har inte framkommit. Som utgdngspunkt framstar det ocksa som mycket
osannolikt att JH i omedelbar anslutning till det intraffade skulle konfrontera CA pa det
séatt som skett om bollen, som CAs och dennes medspelare JL hdvdat, landat mycket l&ngt
bakom JH och inte heller rullat férbi. Enligt JL landade utslaget 80-100 meter bakom
framforvarande boll. Denna uppgift ar svar att forena med det férhallandet att bade JH
och dennes medspelare lade maérke till att bollen slog ner bakom dem. Det kan i det
sammanhanget inte uteslutas att CA och JL pa grund av avstandet misstagit sig
betraffande utslagets langd. Nagot som ocksa kan férklara varfor de inte ropade "fore”.
Av JLs redogorelse framgar ocksa att han pa grund av avstandet hade svéart att se var

bollen slutligen hamnade.
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Sammantaget &r omstdndigheterna sddana att JHs och hans medspelares uppgifter i
huvudsak ska laggas till grund fér bedémningen av arendet. Det &r genom deras uppgifter
och ovrig utredning stéllt utom rimligt tvivel att CA slagit ut pa det fjortonde halet fastén
han borde ha forstatt att det funnits en inte obetydlig risk for att JH eller ndgon av dennes
medspelare skulle kunna traffas av utslaget. CA har darmed agerat oaktsamt och
asidosatt sdkerheten vid golfspel pa ett sddant sétt att han ska bestraffas enligt

14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar.

Frégan ar da vilken pafdljd som ska démas ut for férseelsen. Vid valet av pafoljd ska man
géra en samlad bedémning av omstindigheterna i det enskilda fallet. Ar férseelsen med
héansyn till omstandigheterna ringa far endast tillrdttavisning utdémas (se 14 kap. 3 och 7
88 RF:s stadgar). Normalpafdljden nér en spelare tréaffat eller varit mycket néra att traffa
en person dr avstdngning. Nar spelaren inte forstatt att bollen skulle kunna traffa en

person iriskzonen kan det dock i vissa fall vara tillrackligt med en tillrattavisning.

I detta fall kan inte annat anses vara utrett &n att bollen landade en bit fran dar JH och
hans medspelare befann sig. Det gar inte heller att bortse ifran att JH befann sig pa ett
relativt ldngt avstand frdn CA nér denna slog ut och att risken f6r allvarliga personskador
darmed varit mindre. Aven om CA inte iakttagit den férsiktighet som kravs far hans
forklaring om att han var séker pé att utslaget inte skulle kunna traffa framférvarande
boll godtas. Det har saledes inte varit frdga om ett medvetet risktagande. I mildrande
riktning ska ockséa beaktas den mycket langa handlédggningstiden i golfdistrikts-
forbundet (jfr 29 kap. 5 § forsta stycket 3 brottsbalken och Juridiska Namndens &renden
med dnr 1-2019-14 och 3-2019-14).

Vid en sammantagen bedémning av omstandigheterna i fallet anser Juridiska Namnden

att det ar tillrackligt att CA 4doms en tillrattavisning.
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Ovrigt

Ett bestraffningsarende enligt 14 kap. RF:s stadgar bor normalt avgoras i férsta instans

inom négon eller ndgra ménader.

Med anledning av att handlaggningstiden i detta och ett antal andra bestraffnings-
drenden hos Skéanes Golfférbund har varit oacceptabelt langa har Juridiska Namnden
kontaktat ordféranden for Skanes Golfforbund. Han har klargjort att han har vidtagit
atgarder for att korta ned handldggningstiderna i golfdistriktsférbundets &renden enligt
14 kap. RF:s stadgar. Juridiska Namnden utgar fran att golfdistriktstérbundet féljer upp

att dessa atgarder leder till acceptabla handlédggningstider.

BESLUT

Med éndring av det 6verklagade beslutet &domer Juridiska Namnden CA en

tillrattavisning.

Beslutet far 6verklagas hos Riksidrottsndmnden, Box 11016, 100 61 Stockholm

senast den 14 september 2020. Provningstillstdnd kravs.

Svenska Golfforbundet
Juridiska Namnden

Thomas Hedstrand

I beslutet har deltagit Thomas Hedstrand, ordférande, Peter Danowsky, Martin Rhodin,
Elena Perrone och Annika Rudestad. Enhalligt.



